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آموزش

»سازمان سنجش« اعلام کرد:
تمدید فرصت نام نویسی 

در کنکور سراسری
فرصت ثبت نام در آزمون سراسری سال ۱۴۰۱ تا روز چهارشنبه 
۲۰ بهمن ۱۴۰۰ تمدید شد. داوطلبان برای ثبت نام و شرکت در 
آزمون سراسری سال ۱۴۰۱ در دوره های روزانه، نوبت دوم »شبانه«، 
نیمه حضوری، مجازی، پردیس خودگردان دانشگاه ها و مؤسسات  
آموزش  عالی، دانشگاه  پیام  نور )آموزش از راه دور( و مؤسسات  
آموزش  عالی غیرانتفاعی و غیردولتی و همچنین رشته های 
تحصیلی دانشگاه آزاد اسلامی باید تا این تاریخ برای ثبت نام به 

سایت سازمان سنجش مراجعه کنند.
داوطلبان قبل از ثبت نام باید دفترچه راهنمای ثبت نام را که در 
سایت سازمان سنجش قرار گرفته است با دقت مطالعه کنند. 
افرادی که قبلاً ثبت نام خود را تکمیل و کدرهگیری دریافت 
کرده اند در صورت تمایل می توانند تا تاریخ ۲۰ بهمن  ۱۴۰۰ نسبت 

به مشاهده و ویرایش اطلاعات ثبت نامی خود اقدام کنند.
هزینه ثبت نام در آزمون کارشناسی سال ۱۴۰۱، ۷۵ هزار تومان 
است و لازم است به وسیله کارت های عضو شبکه بانکی شتاب 
که پرداخت الکترونیکی آنها فعال است، با مراجعه به سایت 
سازمان سنجش واریز و اطلاعات کارت اعتباری )شماره سریال 

۱۲ رقمی( دریافت شود.
هزینه استفاده از خدمات با ارسال پیام کوتاه، مبلغ ۱۲۰۰۰ )دوازده 
هزار( ریال است که در صورت تمایل می توانید آن را پرداخت 
کنید. چنانچه علاقه مند به شرکت در گزینش رشته های تحصیلی 
دانشگاه پیام نور باشید، لازم است که نسبت به پرداخت مبلغ 

۲۰۰.۰۰۰ )دویست هزار( ریال دیگر نیز اقدام کنید.
چنانچه علاقه مند به شرکت در گزینش رشته های تحصیلی 
مؤسسات آموزش عالی غیردولتی و غیرانتفاعی باشید، لازم است 
نسبت به پرداخت مبلغ ۲۰۰.۰۰۰ )دویست هزار( ریال دیگر اقدام 
کنید. براساس مصوبه شورای عالی انقلاب فرهنگی،اعمال تاثیر 
قطعی معدل سال دوازدهم در کنکور سال ۱۴۰۲ به تصویب رسید 
همچنین تاثیر قطعی سال یازدهم در سال ۱۴۰۳ و تأثیر قطعی 

سال دهم در سال ۱۴۰۴جرایی خواهد شد.

بازگشت دانشجویان از خارج ممنوع؛
همه کلاس های دانشجویان

 حضوری است
آخرین تصمیم وزارت بهداشت درباره نحوه آموزش دانشجویان 
آموزشی وزیر بهداشت آخرین تصمیمات  اعلام شد. معاون 
درباره کلاسهای دانشجویان سراسر کشور را به این صورت اعلام 
کرد: آموزش دانشجویان علوم پزشکی در ترم پیش رو فقط برای 
شهرهای قرمز به صورت ترکیبی است و سایر شهرها و استان های 

کشور باید آموزش خود را به صورت حضوری دنبال کنند. 
عده ای ممکن است به دلیل دورزدن کنکور برای حضور در 
خارجی  دانشگاه های  در  را  کوتاه  مدتی  پزشکی  رشته های 
تحصیل کنند و مجددا خواستار انتقال در دانشگاه های داخلی 
باشند. قوانین سختگیرانه در این زمینه تدوین شد و فعلا 
این دانشجویان نمی توانند برای ادامه تحصیل به داخل کشور 
برگردند و بازگشت از سال ۲۰۱۹ به داخل ممنوع شده است و 
دانشجویان متقاضی منتظر باشند تا ما شرایط جدیدی در این 

زمینه اعلام کنیم.

سرمقاله

وقتی سه دهه از هزاره سیزدهم هجری را به سبد خاطره ها 
آویختیم، کرج را بلدیه و ساکنان را نعمت شهری شدن 
حاصل آمد تا آنکه اندکی مانده به پایان هشتمین دهه 
همان قرن، مولود جدیدی بنام شورای شهر متولد شد. 
قریب به هفت دهه است که کرج شهردار دارد، پنج دهه 
انتصابی توسط وزارت کشور و دو دهه انتخابی توسط 

شورای شهر. 
در این مجال کوتاه از خاطرات بر باد رفته کرج در باغ ها 
و نهرهای جاری در جای جای گذشته آن می گذریم تا با 
سیری در همین دو دهه حاکمیت مردم بر شهر از فضای 
بینا متنی خاطرات قدیم و مدیریت معاصر به آینده مبهم و 

غبارآلود مدیریت شهری کرج وارد شویم. 
گزاف نیست اگر بگوییم کرج مقصد بسیاری از مهاجرت ها 
و محل استراحت بسیاری از شاغلان تهرانی است. همین 
شد که در سایه مدیریت شهرداران، مدیران و معاونان تاریخ 
معاصر مدیریت شهری، از آن باغ شهر آباد با نهرهای جاری 
و خانه های ویلایی و هوای سالم به یکی از زشت منظرترین 
و آلوده ترین شهرهای ایران رسیدیم. سرعت بالای ساخت 
و ساز در سایه فقدان مدیریت مبتنی بر تخصص در کنار 
وادادگی فرهنگی و سیاسی کاری رایج در عزل، نصب 
و ابقاء مدیران شهری ظِلِّ فقدان حس تعلق خاطر در 
شهروندان و مدیران، کرج را در مواجهه با چنین تقدیری 

قرار داده است. 
در این میان نه قدرشناس مدیران موفق بودند و نه 

تکلیفی برای مدیران فاقد عملکرد قائل شدند! این 
شد که در سنتی برآمده از دل تیم و تیم بازی، 

برخی مدیران لایق و موفق به خانه نشینی و 
دوری از این شهر محکوم  و برخی دیگر 
سال  سال های  فایده،  کمترین  بدون 

سکان دار اداره شهر شدند. 
دو روز پیش، از خبر تودیع برخی از 
مدیران و معاونان شهرداری کرج و 
معرفی جانشینان با خبر شدم، این 
شد که مجدداً قلمم روی کاغذ لغزید 

و تا اینجای متن را به صورت جدی به رشته تحریر در 
آوردم.  از همینجا مصمم شدم که با استفاده از چاشنی 

طنز، سیری در مدیریت انتصاب های کرجی داشته باشم.
اینجا کرج است، همان ایران کوچک و از همینک به وقت 
طنز! در تفاوت نگاه دو مدیر، از معاون قبلی شهرسازی و 
معماری شهرداری کرج تا رئیس قبلی سازمان سیما، منظر 

و فضای سبز شهرداری کرج!
از اوایل نهمین دهه سده سیزدهم هجری، کرج را طرحی 
فرود آمد بنام طرح تفصیلی جدید شهر کرج! معاونت 
معماری و شهرسازی شهرداری کرج بنا به آنچه وظیفه 
یا تعهد نام نهاده اند، به مهمترین عنصر ترکیب شیمیایی 
بستر شهر با طرح تفصیلی ابلاغی تبدیل شدی. با نهایت 
احترام تنها چیزی که کمتر شاهد آن بودیم تعهد و انجام 
وظیفه بود و پایش اتفاقات شهر، شهر را ساخته همی 
کردند و همه چیز را از هوا و زمین گرفته تا نوا و نمین 
را به ملت فروختیدند، ملت هم با خریدن شهر ساختیدند 
و فروختیدند و حال کردیدند. بازار ساخت و ساز مغایر 
با مفاد پروانه که هر آینه مفهومی جز مغایر ساختیدن 
ساختمان ها با طرح تفصیلی همی نداشت، چنان داغ شد، 
که کمیسیون ها تشکیل داده شدندی برای اعمال ماده 
صد قانون شهرداری ها و دریافتیدن جریمه، البته قسمتی 
روی میز و اظهر من الشمس و قسمتی دیگر زیر میز 
و در هاله ای از دود سیاه! نقشه های مصوب دفاتر فنی 
شهرداری چنان بی ارزش و بی استفاده شدندی که همان 
شهرداری چیان بسیار مصوب کننده بر بوق و کرنا کوبیدندی 
که این نقشه به هیچ نمی آید! شهری 
با  بی نظمی  در  منظم  کاملا 
آپارتمان هایی کاملا چپر چلاغ از 
دل زمین ها و ویلایی خانه های 
گذشته بیرون زدندی. برخی را 
جریمه  صد  ماده  کمیسیون 
همی گرفت تا همی سند دار 
شدند و باقی ماندند. برخی را 
که  زدندی  حکم  تخریب 
نه آنها را تخریبی فرود 
آمد و نه مشکلی برای 
فقط  فروختیدن! 
به  و  سند  بدون 

صورت قولنامه به سر، به ملتی ناآگاه و نیازمند فروختیده 
شدندی. تمام این دوره تاریخی که علی الظاهر شهر را نو 
کردندی و این بلا را به سر شهر و شهروندانش آوردندی 
یک نفر را معاون معماری و شهرسازی شهر قرار دادندی، 
چه شهردارها آمدند و رفتندی اما هیچ کس را یارای تغییر 
در معاونت یاد شده نبودندی، زیرا کسی را جز وی توان 
مدیریت موثر در این بی نظمی و ادامه راه سراغ نداشتندی! 
که این ادامه راحت الحلقوم ترین روش پر کردیدن خزانه 
طاق  تحمل  را  آخر سعیدی سیرائی  بود. سر  شهرداری 
شدندی و حکم به عزل معاون زدندی که امیدواریم از بهر 
سوزیدن دل برای شهر و خوشحالی شدن شهروندان از این 
عزل بسیار دیر هنگام باشد! که آن سوی عزلیدن ها فردی 
بود که اثر حضورش در مدتی بسیار کمتر از حضور معاون 

معزول در یاد و خاطره شهرنشینان کرجی باقی می ماند.
سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهرداری کرج را رئیسی 
بود که در این وانفسای فروشیدن شهر و فروپاشی زیبایی 
بصری، با کست و افزودهای بسیار و سلیقه ای خوب روح 
تازه ای به بوستان ها، پارک ها، خیابان ها و بلوارهای کرج 
وارد کرد. از پارک ایران کوچک گرفتیده تا حذف بسیاری 
از المان های زشت شهری و کاشتیدن درخت و ایجادیدن 
زمره  در  شهر  خروجی های  و  ورودی ها  در  سبز  فضای 
خدمات وی قرار داده شده. شاید اگر تعهد معاون شهرسازی 
و معماری شهرداری کرج در قبال معماری و شهرسازی 
شهر را به رئیس اداره سیما و منظر واگذار می کردند، شهری 

بهتر و کم اعوجاج تر و سبک تر داشتیم! شاید! 
و در انتها در ناامیدی کامل از فرایند مدیریت شهری در 
تاریخ معاصر شهر کرج در کورسوی کوچکی از درخشش 
حادث  تغییرات  تمام  امیدوار هستیم؛  آینده  به  امید 
شده در مدیریت شهری را حسن ختامی به نفع شهر 
و شهروندان حاصل شود. و صد البته که لازم است به 
همان اندازه که از تجربیات مدیران و معاونان قبلی در 
طلیعه امید بخش اقدامات مردم وار و شهروند دوست 
از تجربیات مدیران و معاونان قبلی در  استفاده شود، 
نابودی آرزوها نیز استفاده شود. البته همچنان قضاوت 
سازمان  رئیس  عزل  دلایل  اصلی ترین  با  مواجهه  در 
سیما، منظر و فضای سبز شهرداری کرج که توانست 
در دوره مدیریت خود چند ده پارک و بوستان ماندگار 
را در کلان شهر آلوده و نامردم وار کرج به ثمر برساند اما 
اقدامات وی مد نظر شهردار فعلی قرار نگرفت تا حائز 
شرایط لازم برای ماندگاری در این جایگاه محسوب شود 
را به آینده و عملکرد رئیس بعدی این سازمان موکول 

می کنیم.

از کجا تا کجا! از چی تا چی!

به مناسبت عزل و نصب های فله ای »شهردار کرج«

»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا بویژه »حسن رضا گودرزی« اعزامی از پایگاه 
بسیج مسجد امام هادی)ع( شهرک ولی عصر )عج( که ۱۸ بهمن ماه ۱۳۶۵ در 
عملیات کربلای۵ )شلمچه( به  مقام شامخ شهادت نائل گشت را گرامی می دارد

روح الله نیاخلیلی

 نویسنده

سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهرداری کرج را رئیسی بود که در این وانفسای فروشیدن شهر و فروپاشی زیبایی 
بصری، با کست و افزودهای بسیار و سلیقه ای خوب روح تازه ای به بوستان ها، پارک ها، خیابان ها و بلوارهای کرج وارد کرد. از 

پارک ایران کوچک گرفتیده تا حذف بسیاری از المان های زشت شهری و کاشتیدن درخت و ایجادیدن فضای سبز در ورودی ها و 
خروجی های شهر در زمره خدمات وی قرار داده شده. شاید اگر تعهد معاون شهرسازی و معماری شهرداری کرج در قبال معماری و 

شهرسازی شهر را به رئیس اداره سیما و منظر واگذار می کردند، شهری بهتر و کم اعوجاج تر و سبک تر داشتیم! شاید! 

رفاه و تعاون

رئیس سازمان تامین اجتماعی گفت: فراگیری پوشش 
بیمه در تامین اجتماعی ۶ برابر شده است و از ۶ میلیون 

نفر بیمه شده به ۴۴ میلیون نفر رسیده ایم.
از ۷۰ درصد جامعه تحت پوشش  به گفته ی موسوی 
تامین  پوشش  تحت  درصد   ۵۳ اجتماعی  بیمه های 

صندوق ها  سایر  پوشش  تحت  درصد   ۱۷ و  اجتماعی 
هستند و برنامه راهبردی ما این است که ۳۰ درصد باقی 

مانده را نیز تحت پوشش قرار دهیم.
پوشش  برای  لازم  آمادگی  اجتماعی  تامین  گفت:  او 
بیمه رانندگان تاکسی را دارد اما اختلافی بین سازمان 

تاکسیرانی و اتحادیه آن ها وجود دارد و از هفته گذشته 
پالایشی در ارتباط با بیمه رانندگان تاکسی آغاز شده است 
و قرار است به ازای خروج از هر کدام از افرادی که در حال 
حاضر راننده تاکسی نیستند، فرد جدیدی در پوشش بیمه 

راننده و تاکسی قرار بگیرند.

»مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی« خبر داد:

۲۵ هزار دانشجو تحت پوشش تامین اجتماعی هستند
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اجتماعی

نگاه

فناوری اطلاعات و ارتباطات به بخشی جدایی ناپذیر از سبک 
زندگی ما تبدیل شده است. بی شک، بدون اینترنت و فناوری 
دیجیتال شیوه زندگی مدرن غیرقابل تصور خواهد بود و حمل 
و نقل، ارتباطات راه دور، مراقبت های بهداشتی، امنیتی، آموزشی 
و تقریبا هر بخشی از جامعه وابسته به فناوری اطلاعات است. 
ارتباطات  بویژه فناوری اطلاعات و  ظهور فناوری های نوین 
منجر به شکل گیری رویکردی جدیدی در دولت بنام »دولت 
الکترونیک« شده است، که شیوه ارائه خدمات به شهروندان 
را متحول می کند. دولت الکترونیک سه نسل دارد که نسل 
سوم آن »دولت هوشمند« است. دولت الکترونیکی و مشارکت 
مردم در فرآیند تصمیم گیری مهمترین جنبه دولت هوشمند 
است که یکی از ابزار مورد استفاده برای دستیابی به آن استفاده 
به  که  دولتی  بود.  خواهد  ارتباطات  و  اطلاعات  فناوری  از 
مشارکت شهروندان در امور دولتی اهمیت زیادی می دهد و 
سیاست گذاری ها و تصمیم گیری های دولت مبتنی بر نظرات 

شهروندان است.
همچنین ارائه خدمات شخصی سازی شده، گسترش بنیادین 
محسوب  هوشمند  دولت  بارز  ویژگی های  از  تعامل پذیر  و 
می شود. بمنظور مدیریت موثر جامعه، شهرها به اداره مدیریت 
هوشمند نیاز دارند که فقط با مدیریت صحیح، دولت می تواند 

سیاست هایی را اجرا کند که برای کل جامعه موثر باشد. 
رهبری  و  مدیریت  است،  بُعد  دارای شش  هوشمند  دولت 
هوشمند،  تعامل  هوشمند،  فناوری  و  زیرساخت  هوشمند، 
خدمات هوشمند، محیط هوشمند و امنیت هوشمند. در ضمن 
دولت برای این منظور با چالش هایی هم روبرو است، نخست 
بودجه آن است، چرا که برای ایجاد زیرساخت های دیجیتال و 
ارتباط به صورت آنلاین، دولت به بودجه و سرمایه گذاری های 
عظیمی احتیاج دارد. دومین مورد عدم علاقه است، زیرا با اینکه 
حتی اگه حکمرانی خوب به مشارکت فعال مردم باشد، ادارات 
دولتی مایل نیستند که در هر فعالیتی که انجام می دهند مردم 
را درگیر خود کنند و بعضی اوقات به دلایل امنیتی و سیاسی 
سعی می کنند فاصله را با مردم حفظ کنند و آخرین مورد بی 
سوادی است. چرا که همه افراد، با سوادِ الکترونیکی نیستند. 
برای بدست آوردن مزایای مدیریت الکترونیکی، دانش بنیادی 

کامپیوتری و اینترنت یک ضرورت است.
افرادی که در مناطق روستایی زندگی می کنند، خانواده های 
اینترنت  به  آسان  دسترسی  حاشیه نشین،  جوامع  و  فقیر 
از  یا سیستم های دیجیتال ندارند. پس برای استفاده موثر 
فناوری اطلاعات و ارتباطات، دولت باید برنامه ریزی عمومی 
و فعالیت های آموزشی را آغاز کند تا یادگیری الکترونیکی برای 
همه اقشار جامعه قابل دسترس باشد. فقط در این صورت افراد 
از اقشار مختلف می توانند از این خدمات بهره مند شوند و یک 

سطح حداقلی در جامعه بوجود خواهد آمد. 
و  مستقیم  بطور  الکترونیکی  دولت  اجرای  حال  این  با 
رشد  و  داخلی  ناخالص  تولید  افزایش  موجب  غیرمستقیم 
الکترونیک  دولت  از  هدف  بنابراین  می شود.  نیز  اقتصادی 
بهبود کارآیی دولت، مدیریت اطلاعات ارائه شده به شهروندان، 
ارائه خدمات بهتر به شهروندان و دادن اختیار بیشتر به مردم 

از طریق در دسترس قرار دادن اطلاعات و مشارکت آن ها در 
تصمیم گیری های عمومی است. 

همچنین دولت الکترونیک می تواند باعث افزایش شفافیت 
شود و مشکلات مربوط به اطلاعات نامتقارن را با افزایش 
دسترسی به اطلاعات کاهش دهد که منجر به کاهش فساد 
و افزایش شفافیت بودجه نیز می شود. البته باید اذعان داشت 
که مدیریت فساد اداری در بخش های دولتی تا حد زیادی 
مبتنی بر تصمیم گیری های مدیریت و عوامل کلان سازمانی 
و محیطی است و فناوری اطلاعات نمی تواند فی نفسه فساد 

را کاهش دهد.
قانون گذاری  و  سیاست ها  اتخاذ  تنها  که  است  ذکر  شایان 
نمی تواند به تنهایی در زمینه دولت الکترونیک تاثیرگذار باشد 
بلکه اجرای صحیح این سیاست ها و قوانین از طریق تعریف 
ضمانت اجرایی مناسب و نظارت بر حسن اجرای آن ها نیز 
نقش مهمی در این زمینه دارد. تحقق دولت هوشمند فقط 
در یک حوزه خاص محدود نمی شود بلکه تحقق چنین دولتی 
نیازمند همکاری تمامی آحاد جامعه، همه نهادها و روابط و 
تعاملات مناسب آن ها است. از راهکارها و توصیه های سیاستی 
که حاصل بررسی های سیاست ها و برنامه های کشور در حوزه 
تحقق  برای  لازم  زمینه  می تواند  و  است  الکترونیک  دولت 
دولت هوشمند را فراهم کند، می توان به عواملی نظیر تدوین 
سیاست ها، قوانین و مقررات در راستای آن ، تعریف طرح های 
دولت هوشمند در کشور، برگزاری همایش ها و نشست های 
برنامه هایی  این زمینه، فرهنگ سازی و طراحی  در  مختلف 
بمنظور ارتقای آگاهی و دانش جامعه و ترغیب تمامی سطوح 
جامعه به استفاده از فناوری های به روز برای انجام فعالیت های 
خود، افزایش شفافیت اطلاعات از طریق اتخاذ سیاست های 
این  اجرای مناسب  برای  فراهم کردن بستر لازم  مناسب و 

سیاست ها، برگزاری دوره های آموزشی برای کارکنان دولت و 
شهروندان برای افزایش دانش آنها در زمینه فناوری اطلاعات و 
رویکردهای جدید آنها، تامین زیرساخت های لازم برای افزایش 
امنیت اطلاعات و حفظ محرمانه بودن و حفظ حریم شخصی 
افراد و در نهایت تخصیص بودجه مناسب برای توسعه دولت 
الکترونیک و دولت هوشمند در کشور و هدفمند کردن فرآیند 

تخصیص بودجه، اشاره کرد.
سخن اخر اینکه ورود به حوزه دولت هوشمند یک ضرورت 
است نه انتخاب که باتوجه به موضوعات فوق و مطرح شده و 
نیازی که در جامعه بخوبی مشاهده می کنیم به این مهم به 
سادگی می توان اطمینان یافت. بهبود تعاملات مسئولین با 
مردم، صرفه جویی در زمان و هزینه ها، تغییر سلیقه افراد، حضور 
تکنولوژی و اتحادسازی از دلایل لزوم دولت هوشمند است که 
اشتغال زایی، توسعه اقتصادی، عمومیت خدمات، دسترسی 
آسان به دولت، افزایش رضایتمندی افراد جامعه و شفافیت در 
اقدامات و طرح های دولتی را به همراه دارد که در پیشرفت و 

اداره مملکت نقش مهمی دارند.

اندر حکایتِ مزایای ظهور »دولت هوشمند« در عصر فناوری؛ 

از اشتغال زایی و توسعه اقتصادی تا شفافیتِ اجرا

رفاه اجتماعیکشاورزی بورس

در جلسه ای با حضور وزیر اقتصاد، مدیران عامل دو باشگاه استقلال و پرسپولیس و 
رئیس سازمان خصوصی سازی، مشکلات و موضوعات مرتبط با واگذاری دو باشگاه 
استقلال و پرسپولیس بررسی شد. در ابتدای این جلسه که در محل وزارت امور 
اقتصادی و دارایی برگزار شد، قربانزاده - رئیس سازمان خصوصی سازی- گزارشی از 

عملکرد دو ماهه این سازمان برای بورسی شدن دو باشگاه ارائه داد.
قربانزاده در این گزارش اظهار کرد: طی دو ماه اخیر  جلسات پیوسته ای را هر سه روز 
یکبار با حضور نمایندگان سازمان بورس، فرابورس، وزارت ورزش، مدیران عامل دو 
باشگاه استقلال و پرسپولیس و مشاوران پذیرش و سرمایه گذاری این دو باشگاه در 
سازمان خصوصی سازی برگزار کردیم. با اقدامات انجام شده، امیدوار هستیم تا آخر 
بهمن ماه امکان درج و ثبت نماد این دو باشگاه در بازار پایه فرابورس فراهم شود تا 
امکان مشارکت مردم در افزایش سرمایه این دو باشگاه مهیا شود. در ادامه این جلسه 
وزیر اقتصاد پس از استماع گزارش رئیس سازمان خصوصی سازی و مدیران عامل 
دو باشگاه استقلال و پرسپولیس در ارتباط با مشکلات و موانع پیش روی واگذاری 
این  دو باشگاه، دستورات لازم را برای حل  موانع این واگذاری صادر کرد. شایان ذکر 
است، نماد دو باشگاه دولتی استقلال و پرسپولیس مطابق وعده سازمان خصوصی 

سازی کشور، تا پایان بهمن ماه 1400 در بازار پایه فرابورس درج خواهد شد.

»سید جواد ساداتی نژاد« - وزیر جهاد کشاورزی- گفت: از اواخر آبانماه  برنامه ریزی 
های لازم برای تامین اقلام مورد نیاز شب عید و ماه رمضان انجام شده است و هیچ 
مشکلی در تامین اقلام نداریم. تلاش داریم بیش از ۵۰ درصد میوه شب عید را از 

طریق سامانه های هوشمند توزیع کنیم.
وی با اشاره به اینکه می توانیم میزان تولید و سطح کشت سیب زمینی و برنج را 
از طریق برنامه ریزی مدیریت کنیم، گفت: حوزه کشاورزی حوزه حوادث غیرمترقبه 
است. زیرا مرتبط با اقلیم است. در سیل اخیر حدود ۵۰ هزار تن سیب زمینی از 
دست دادیم. البته تلاش داریم که با سازوکاری که اتخاذ کردیم این بازار را کنترل 
کنیم و این اطمینان را به مردم می دهیم که آرامش را در بازار این اقلام ایجاد کنیم.
ساداتی نژاد در ادامه با بیان اینکه در کشور ٢.٢ میلیون تن برنج تولید می کنیم و 
حدود ۱میلیون واردات داریم، گفت: سال گذشته دچار خشکسالی شدیم که میزان 
تولید برنج ۲۰ تا ۳۰ درصد کاهش یافت. این کاهش تولید در بازار اثرگذاشته است. 
اما خشکسالی و کاهش تولید موضوع جدیدی نیست و فقط مربوط به امسال هم 

نیست. از روز گذشته توزیع برنج ایرانی در سامانه های هوشمند انجام شده است.
وزیر جهاد کشاورزی در ادامه تصریح کرد: ماهیانه یک میلیارد دلار ارز برای واردات 

نهاده های دامی در نظر گرفته شده است.

پس از برگزاری چهارمین نشست شورای عالی کار با حضور شرکای اجتماعی، اعضا 
روی رقم سه میلیون و ۲۸۶ هزار تومان به عنوان هزینه اقلام خوراکی و غذایی 
کارگران به توافق رسیدند و مقرر شد در خصوص اقلام غیرخوراکی جلسه دیگری 

تشکیل شود.
»هادی ابوی« -نماینده کارگران در شورای عالی کار- در گفت و گویی اظهار کرد: 
در این جلسه سهم مواد غذایی و خوراکی مشخص شد که ۳۶ درصد هزینه سبد 
معیشت را به خود اختصاص داده و ۶۴ درصد مابقی را غیرخوراکی ها از جمله 
هزینه مسکن و اجاره بها، درمان، آموزش، تفریحات و... شامل که با محاسبه آن 
حدود پنج میلیون و ۶۹۳ هزار تومان می شود و  رقم ۸ میلیون و ۹۷۹ هزار تومان 
به دست می آید. علی حسین رعیتی فرد - معاون روابط کار وزارت تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی - نیز در یک در گفت و گوی تلویزیونی با اشاره به رقم ۸ میلیون و 
۹۷۹ هزار تومان به عنوان هزینه سبد معیشت کارگران با محاسبه اقلام خوراکی 
وغیرخوراکی، برگزاری جلسات مستمر کمیته دستمزد و شورای عالی کار را حاصل 
همراهی و همکاری و تلاش شرکای اجتماعی دانست. به گفته مقامات کارگری، 
هزینه خوراکی ها در سبد معیشت کارگران نسبت به دی ماه سال قبل ۳۰ درصد 

افزایش قیمت را نشان می دهد.

آغاز توزیع هوشمند 
برنج ایرانی

هزینه سبد معیشت کارگران به مرز ۹ 
میلیون تومان رسید

»استقلال« و »پرسپولیس« 
در آستانه واگذاری

»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »زهرا جودکی«
- شهید مدافع سلامت - را گرامی می دارد

سارا نصرتی 
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استان ها
زیرسویه های جدید اومیکرون، تهدیدی تازه برای سلامت جهان

سازمان جهانی بهداشت هشدار داد اکنون برای اعلام پیروزی علیه کرونا بسیار زود است و بر ضرورت حفظ هوشیاری در 
مقابل سویه های جدید و واکسیناسیون تاکید کرد. از زمان اولین شناسایی اومیکرون در تقریبا ۱۰ هفته پیش تقریبا ۹۰ 

میلیون مبتلا به سازمان جهانی بهداشت گزارش شده است که بیش از آمار گزارش شده در کل سال ۲۰۲۰ است.

ایلام سیستان و بلوچستان

سردار »احمد طاهری« - فرمانده انتظامی سیستان و بلوچستان- اظهارداشت: 
مأموران پلیس مبارزه با مواد مخدر سیستان و بلوچستان با اشراف اطلاعاتی، 
اعضای یک باند مسلح و حرفه ای قاچاق مواد افیونی که قصد قاچاق و انتقال 
محموله بزرگ مواد مخدر از نیکشهر به مناطق مرکزی کشور را داشتند شناسایی 
و با کمک پلیس مبارزه با مواد مخدر آن شهرستان برای انهدام این باند وارد 

عمل شدند.
وی افزود: در این رابطه مأموران پلیس مبارزه با مواد مخدر نیکشهر با پشتیبانی فنی 
و اطلاعاتی پلیس مبارزه با مواد مخدر استان با کنترل و رصد نامحسوس تحرکات 
اعضای این باند، سرانجام عصر روز گذشته قاچاقچیان را که با یک دستگاه خودروی 
وانت تویوتا و ۲ دستگاه پژو ۴۰۵ در یک محور فرعی، حوالی روستای »کرکوه« 
شهرستان نیکشهر در حال انتقال محموله مواد مخدر بودند روئیت و به آنها دستور 

ایست دادند.
فرمانده انتظامی سیستان و بلوچستان تصریح کرد: سوداگران مرگ به محض ورود به 
منطقه کمین پلیس بدون توجه به اخطارهای صادره با عوامل انتظامی درگیر شدند 
که پس از رو به روشدن با آتش پرحجم تکاوران پلیس عرصه را بر خود تنگ دیده و 

با رها کردن خودروهای حامل مواد متواری شدند.

»علی محمد قادری« - رییس سازمان بهزیستی - در نشست شورای اداری استان ایلام 
اظهار داشت: با توجه به اینکه میزان مستمری برای مددجویان کافی نیست، خدماتی 
بعنوان کمک موردی برای آنان در نظر گرفته شده است. بدلیل اینکه ایلام یکی از 
استان مهم محسوب می شود، برنامه داریم کمک های موردی به این استان را تقویت 

و ظرف ۲ هفته آینده کمک موردی به استان ایلام تخصیص یابد.
رییس سازمان بهزیستی کشور ادامه داد: وسایل کمک توانبخشی مشمول تورم شده 
است، اما تدابیر لازم برای کمک رسانی به مددجویان اتخاذ شده که می توان از 
مجموعه شرکت و اموال تملیکی استفاده کنیم. تمامی خدمات باید متناسب با اقلیم، 
آمایش سرزمینی و نوع معلولیت ها در استان اجرا و مقرر شده با بهره گیری از ظرفیت 

های کارکنان استانی و شهرستانی دستورالعمل ها تدوین شود.
رییس سازمان بهزیستی کشور گفت: راهبرد این سازمان کارشناس محور است و نگاه 
و نظر کارشناسان مبنای دستورالعمل سازمانی خواهد بود. حدود یک ماه گذشته 
نشستی در  سازمان با محوریت پیشگیری برگزار و در آن چالش ها و مشکلات موجود 
توسط کارشناسان شناسایی شد. وی اضافه کرد: اگر چه این مبالغ برای رفع امورات 
روزمره مددجویان با وجود تورم کافی نیست، اما با توجه برنامه بازتوانی مددجویان 

سازمان از طریق اشتغال می توانیم از وضع موجود رهایی یابیم.

یک میلیون و ۸۰۰ هزار نفر در کشور 
خدمات مستمری دریافت می کنند

بیش از 1/5 تن موادمخدر در 
سیستان و بلوچستان کشف شد

مرکزی

»قاسمی« -مدیرعامل واحد صنعتی تولید کننده ماشین آلات الیاف صنعتی دلیجان- گفت: 
کشور های آلمان، اسپانیا، چین، ژاپن و کره جنوبی از جمله کشور های تولید کننده ماشین 
آلات الیاف صنعتی در دنیا هستند و با این بومی سازی ایران به جمع این ۵ کشور پیوست. 
تمام ماشین آلات مورد نیاز خطوط تولید الیاف صنعتی از دستگاه های ورود مواد اولیه تا 
بسته بندی محصول نهایی در این شرکت بومی سازی شده است. هر خط تولید بیشتر از ۲ 
هزار ۵۰۰ قطعه مکانیکی و الکترونیکی دارد که ده ها شرکت داخلی به عنوان تامین کننده 

قطعات در ساخت کارخانه های تمام ایرانی مشارکت دارند.
مدیرعامل واحد صنعتی تولید کننده ماشین آلات الیاف دلیجان می گوید: قیمت خط 
تولید ایرانی ۵۰ درصد کمتر از نمونه های وارداتی است و هر خط تولید ایرانی دو میلیون 
دلار صرفه جویی ارزی ایجاد می کند. الیاف مصنوعی به عنوان ماده اولیه در صنایع فرش، 

موکت، نساجی، عایق های رطوبتی و صنایع خودرو پرکاربرد است.
استان مرکزی قطب تولید الیاف است به طوریکه در بیست و هفتمین نمایشگاه بین 
المللی نساجی تهران که آذرماه ۱۴۰۰ در محل دائمی نمایشگاه های بین المللی تهران برگزار 
شد ۵ شرکت بزرگ تولید کننده الیاف استان مرکزی حضور داشتند. مجتمع کارخانجات 
ساینا دلیجان، الیاف ساویس، الیاف ترمه، الیاف مرینوس و شرکت بافتینه پارس از 

شهرستان دلیجان بعنوان قطب الیاف ایران در این نمایشگاه حضور پررنگی داشتند.

ورود ایران به جمع ۵ کشور تولید کننده 
ماشین آلات تولید الیاف صنعتی

لرستان

تحقق وعده »رئیس جمهور« در کمتر از 60 روز؛
 ۵80 میلیارد تومان برای 

آغاز عملیات راه آهن لرستان 
اختصاص یافت

وعده رئیس جمهوردر سفر به استان لرستان مبنی بر آغاز به کار 
راه آهن لرستان در آستانه تحقق است. »وحیدکرم الهی« -مدیر 
کل راه و شهرسازی لرستان- درگفت و گویی عنوان کرد: پس از 
سفر رئیس جمهور به لرستان تصمیمات خوبی در رابطه با پروژه 
راه آهن گرفته شد و یک برنامه زمان بندی سه یا چهار ساله برای 
این پروژه در نظر گرفته شد که به وزارت راه و شهرسازی و این 

وزارت به سازمان برنامه ریزی و بودجه ابلاغ کرد.
وی بیان کرد: پروژه راه آهن خرم آباد-دورود یک سری مشکلات 
قراردادی داشت به دلیل اینکه این قرارداد مربوط به سال 9٢ بود، 
کارهای فنی در حال انجام است و به زودی با توجه به توافقاتی 
که بین سازمان برنامه ریزی و بودجه کشور و سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی و قرارگاه خاتم انجام شده تامین اعتبار شده، 
مشکلات قراردادی به زودی حل می شود و در طرحی به نام 
طرح شهید سلیمانی حدود 580 میلیارد تومان  اعتبار برای این 

پروژه در نظر گرفته شده است.
کرم الهی گفت: پیش بینی می شود به یاری خداوند پس از 
زمستان 1400 و مساعد شدن هوا این پروژه  در بهار 1401شروع 

به کار می کند.

دیالوگ

آتی  سال  بودجه  پیشنهادی  رقم  گفت:  فردیس  شهردار 
شهرداری فردیس هزار و ۹۶۳ میلیارد تومان است که ۲۲ 
درصد هزینه های جاری و ۷۸ درصد اعتبارات عمرانی را 
پوشش میدهد و با جهشی ویژه بیش از دو برابر بودجه سال 

گذشته پیش بینی شده است. 
»محمدرضا آژیر« -شهردار فردیس- در گفت وگویی اختصاصی 
با روزنامه »دنیای هوادار« با اشاره به تغییر در نحوه تتظیم 
هزینه های  کاهش  کرد:  اظهار  فردیس؛  شهرداری  بودجه 
جاری تا ۲۲ درصد و افزایش اعتبارات عمرانی شهرداری 
فردیس تا سقف ۷۸ درصد بعنوان یک روش منحصر به 
فرد در تنظیم بودجه، برای یک شهرداری بسیار چابک و رو 
به توسعه تنظیم شده است که می تواند در رشد و تعالی 

شهر موثر باشد. 
وی افزود: با هدف توزیع عادلانه اعتبارات و به تبع آن 
امکانات و خدمات در سطح شهر، بودجه سال آتی شهرداری 
فردیس به صورت محله محور و اسمی تنظیم شده که طی آن 
شهر فردیس به ۵۰ ریز محله و ۲۱ محله  بزرگتر تقسیم شده 
و برای هر یک به تناسب نیازها بودجه ای جداگانه پیش بینی 

شده است.

شهردار فردیس با بیان اینکه در بودجه ۱۴۰۱ شهرداری فردیس 
حتی برای مناطق حاشیه ای نیز مبلغی بعنوان ساماندهی 
معابر تعریف شده است؛ گفت: محله محوری از متمرکز 
شدن اعتبارات در یک منطقه و توسعه نامتعادل در مناطق 
مختلف شهر جلوگیری می کند که در صورت استمرار این 
روند در تنظیم بودجه، طی ۳ سال آتی  ساماندهی معابر، 
تامین مطالبات و نیازهای شهروندان را شاهد خواهیم بود. 
وی برنامه محوری را از دیگر شاخصه های بودجه ۱۴۰۱ ذکر 
کرد و گفت: در این راستا ضمن بررسی ظرفیت و امکانات هر 
یک از سازمان های شهرداری، برنامه کوتاه مدت و میان مدت 
برای ۴ سال آینده در نظر گرفته شده است. برنامه سال آتی 

نیز به ترتیب اولویت ها منظور شده و  بر اساس آن 
بودجه پیش بینی شده است. 

آژیر یادآور شد: بودجه ۱۴۰۱ شهرداری فردیس، بودجه ای 
جامع است که در آن برنامه های سال آتی برای همه 

شهرداری  سازمان های  و  حوزه ها 
مشخص شده و بسیاری از آن ها 
در مرحله مطالعات است که سال 

آینده به نتیجه خواهد رسید. 
افزایش  معابر،  توسعه  وی 
افزایش  سرانه فضای سبز، 

سرانه های فرهنگی، تجهیز و تامین ماشین آلات خدمات 
شهری، آتش نشانی و حمل و نقل عمومی، مطالعه و ساخت 
یک مرکز تخصصی ورزشی و اوقات فراغت برای معلولان و 
جانبازان، دو تقاطع غیرهمسطح، ساماندهی بلوارهای شهدا 
و شهید سلیمانی، پایانه پارک سوار مرکزی، خط بی آرتی در 
بلوار ملارد، آرامستان و... را از جمله سرفصل های قابل توجه 

در بودجه ۱۴۰۱ برشمرد.
 ۱۴۰۱ بودجه  دفترچه  تنظیم  در  گفت:  فردیس  شهردار 
شهرداری فردیس جهش در رقم بودجه، نحوه تنظیم دفترچه 
بودجه و توسعه شهر مدنظر بوده است که امیدواریم با 
که  بودجه  این  شهر  اسلامی  شورای  همکاری 
می تواند مسیر روشنی برای رشد و توسعه آینده 
شهر فردیس ترسم کند، به تصویب برسد و با 

همت همکاران شهرداری به اجرا برسد.
شهرداری   ۱۴۰۰ بودجه  رقم  است؛  گفتنی 
میلیون   ۹۶۵ و  میلیارد   ۷۲۸ فردیس 
تومان بوده که بودجه ۱۴۰۱ با رقم 
میلیارد   ۹۶۳ و  هزار  پیشنهادی 
تومان جهشی بیش از دو برابر 
بودجه سال گذشته را نشان 

می دهد.

»شهردار فردیس« در گفت وگو با »دنیای هوادار« مطرح کرد:

بودجه ۱۴۰۱ شهرداری فردیس و جهش به سمت توسعه

مریم آقانوری

  خبرنگار

شهردار فردیس گفت: رقم پیشنهادی بودجه سال آتی شهرداری فردیس 
هزار و ۹۶۳ میلیارد تومان است که ۲۲ درصد هزینه های جاری و ۷۸ درصد 

اعتبارات عمرانی را پوشش میدهد و با جهشی ویژه بیش از دو برابر بودجه سال 
گذشته پیش بینی شده است. 
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فرهنگی

خبر

رئیس نمایشگاه کتاب تهران، 
منصوب شد

»محمدمهدی اسماعیلی« -وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی- در 
حکمی، یاسر احمدوند، معاون امور فرهنگی این وزارتخانه 
را به عنوان رئیس سی وسومین نمایشگاه بین المللی کتاب 
تهران منصوب کرد. در حکم محمدمهدی اسماعیلی خطاب 

به یاسر احمدوند آمده است:
»نظر به ضرورت تحقق عدالت فرهنگی و اهمیت توسعه فرهنگ 
کتابخوانی و تسهیل دسترسی مردم به این کالای باارزش 
فرهنگی، با توجه به بهره مندی جنابعالی از تجارب فرهنگی 
و اجرایی، به موجب این ابلاغ به عنوان رئیس سی وسومین 
نمایشگاه بین المللی کتاب تهران منصوب می شوید.کوشش 
برای مبنا قرار دادن گفتمان ایرانی و اسلامی به منظور بسط 
شعور معنوی و وجدان اخلاقی در جامعه و ترویج فرهنگ 
مطالعه در سطح کشور، مردمی کردن فعالیت های فرهنگی 
مرتبط با نمایشگاه، حمایت از اصحاب فرهنگ، رونق و تقویت 
اقتصاد فرهنگ و بسیج تمامی امکانات برای عرضه مطلوب 
و  ارکان  همه  ظرفیت های  و  رقابتی  مزیت های  ابتکارات، 
کنشگران صنعت نشر کشور )به عنوان پایه و اساس توسعه 
فرهنگی و اقتصادی(، تقویت دیپلماسی فرهنگی از طریق 
کمک به حضور ناشران در مبادلات فرهنگی و بازار جهانی 
نشر و استفاده از ظرفیت های نمایشگاه برای توسعه ارتباطات 
بین المللی با رویکرد اهتمام به برخورداری نمایشگاه از تنوع 
نوین  فناوری های  از  بهره گیری  کیفیت و درونمایه خوب، 
برای آسانکرد انتخاب مخاطبان و توجه به اصل و برنامه ریزی 
هماهنگی و هم افزایی از برجسته ترین نکات مورد انتظار برای 
برگزاری منسجم و موفق این نمایشگاه به عنوان رویدادی چند 
وجهی و جشنواره ای ملی و ارائه خدمات هرچه بهتر و بیشتر 
به مخاطبان فرهیخته آن و سرانجام تحقق اهداف فرهنگی و 

اجتماعی جمهوری اسلامی ایران است.«

موسیقی

کتاب و ادبیات

جشنواره  هفتمین  و  سی  -رئیس  یاری«  اله  »محمد 
موسیقی فجر- در نشست خبری این رویداد گفت: ظرفیت 
۵۰ درصدی برای سالن های کنسرت جشنواره موسیقی فجر 
در نظر گرفته شده بود، اما با توجه به توصیه های ستاد 
کرونا ما در این دوره با ظرفیت ۳۰ درصد میزبان مخاطبان 

خواهیم بود.
بلیت فروشی های جشنواره از چهارشنبه 13 بهمن آغاز 
شده که در این راستا برخی از اجرا های موسیقی پاپ به 
پایان رسیده است. به گفته اله یاری  شاهد به اتمام رسیدن 
بلیت بخش بانوان هستیم، اما در مجموعه تالار وحدت 
و تالار های دیگر با توجه به سقف ۳۰ درصد پیش بینی 
می کنیم که طی روز های آینده با استقبال بیشتر مخاطبان 
مواجه خواهد شد. در رویداد موسیقی فجر امسال بخش 
ویژه ای به تجلیل از مقام سردار شهید حاج قاسم سلیمانی 
اختصاص یافته که در این چارچوب ارکستر سمفونیک صدا 

و سیما و گروه نوای سیمره برنامه هایی را اجرا خواهند کرد.
گروه های  انتخاب  هیئت  عضو  ستایشگر  گفته  به 
شرکت کننده و دبیر اجرایی جشنواره موسیقی فجر، از ۱۴۶ 
اثر در بخش غیر رقابتی شرکت کننده در فراخوان جشنواره، 
شانزده اجرا در بخش پاپ و مردمی و ۶۳ گروه از تهران در 
۶۹ اجرا در پنج روز و شش سالن کار خود را آغاز خواهند 
از تهران، ۲۴۵ هنرمند زن چه بحث  کرد. ۸۱۵ هنرمند 

نوازندگی و خوانندگی در جشنواره حضور دارند.
شش اجرای ارکسترال، ۱۷ اجرای موسیقی دستگاهی، ۱۴ 
اجرای نواحی و سه اجرای موسیقی بانوان، ۴ اجرای حوزه 
بین الملل و ۷ اجرای موسیقی کلاسیک غربی و دو اجرای 
تلفیقی هم مربوط به جدول اصلی جشنواره موسیقی فجر 

در استان تهران است.
بخش پژوهشی جشنواره در ۴ روز در خانه هنرمندان کار 
خود را آغاز می کند. مقام العراقی، حوزه مشترک مقام های 

موسیقی ایران و عراق، تفاوت ها و شباهت های ساز رَباب 
ایران و عراق از جمله موضوعات قابل بررسی در این بخش 
است. جایزه ویژه ترانه امسال در بخش جنبی است و 

بهترین ترانه های سال انتخاب می شوند.

دبیر علمی جشنواره بین المللی شعر فجر اعلام کرد که 
تا دو هفته آینده، جلسه داوری نهایی آثار جشنواره برگزار 
می شود. دبیر علمی جشنواره بین المللی شعر فجر درباره 
داوری آثار رسیده به این جشنواره ادبی، گفت: داوری آثار 
رسیده به جشنواره بین المللی شعر فجر در مرحله نهایی 

قرار دارد.
به گفته قربان ولیئی تا حدود دو هفته آینده، جلسه داوری 

نهایی آثار جشنواره برگزار و برگزیدگان و شایسته گان تقدیر 
معرفی می شوند. پس از برگزاری محفل ادبی جشنواره شعر 
فجر در زنجان، محفل های ادبی این جشنواره ادبی کماکان 

ادامه دارد و هنوز به پایان نرسیده است. 
چند سالی است که برگزاری محفل های ادبی جزئی جدایی 
ناپذیر از جشنواره بین المللی شعر فجر شده است؛ سال 
گذشته به دلیل شیوع کرونا این محفل های ادبی در فضای 

مجازی برگزار شد. به گونه ای که در بخش بین الملل شاهد 
برگزاری محفل شاعران پارسی گو بودیم. در این محفل 
ادبی شاعرانی از افغانستان، تاجیکستان و پاکستان در کنار 
شاعران ایرانی حضور داشتند. امسال این محفل های ادبی 

به صورت حضوری برگزار می شود.
گفتنی است؛ هنوز زمان برگزاری اختتامیه این رویداد ادبی 

مشخص نشده است.

در نشست خبری مطرح شد؛

میزبانی از مخاطبان جشنواره موسیقی فجر با ظرفیت ۳۰ درصدی سالن ها

»دبیر علمی جشنواره بین المللی شعر فجر« خبر داد:

داوری آثار جشنواره بین المللی شعر فجر در مرحله نهایی

کودکان طعمه جدید امُیکرون!
رئیس بیمارستان کودکان مفید اعلام کرد: آبریزش بینی، گلودرد، سردرد، گرفتگی صدا، سرفه، تب، بی حالی و 
لرز،گاهی علائم گوارشی مثل اسهال و استفراغ از جمله علائم اُمیکرون در کودکان است. گاهی نیز ممکن است 

درگیری ریه اتفاق بیفتد و در موارد شدید ممکن است تنگی نفس و کبودی لب ها وجود داشته باشد.

سینمای جهانرسانه سینما و تئاتر

در دومین روز از محافل هم اندیشی سینما انقلاب و جایزه سینمایی ققنوس، جمعی 
از مدیران سینمایی کشور به پردیس ملت آمدند تا از روند برگزاری این رویداد بازدید 
کنند. هم چنین محسن رضایی با حضور در پردیس سینما ملت به گفت وگو با عوامل 

این جشنواره نشست.
فیلم  بگوییم  اینکه  گفت:  سینمایی-  سازمان  -رئیس  خزایی«  »محمد 
اجتماعی نسازیم، چون سیاه نمایی است، اشتباه است. اینکه بگوییم فقط 
باید فیلم کمدی داشته باشیم، اشتباه است. باید برای سلایق مختلف مردم، 
تنوع ژانری داشته باشیم. در این شرایط است که مردم دوباره به سینما 

برمی گردند.
وی در پاسخ به سوالی درباره انتقادات به خانه جشنواره از سوی هنرمندان و 
اهالی رسانه گفت: برج میلاد فضای عمومی بسیار خوبی برای برگزاری جشنواره 
دارد اما کیفیت صدای آن نسبت به خیلی از سینماهای ما پایین تر است. آنجا 
برای سالن سینما طراحی نشده است اما در کشورمان فضایی مشابه آن را برای 
برگزاری جشنواره نداریم. اولین تصمیمی که در شورای اداری سازمان سینمایی 
گرفتیم، تاسیس خانه جشنواره است. امیدواریم که سال  آینده مقدمات این کار 

فراهم شود، طراحی و کلنگ زنی آن را داشته باشیم.

پس از انتشار پرحاشیه فیلم یک جنایت در یکی از پایگاه های خبری، ساترا، با ابلاغ 
قانون جدید به پلتفرم ها، آنها را انتشار تصاویر خشونت بار منع کرد. نظر به وقوع 
زنجیره ای از اقدامات خشونت آمیز در کشور و بازتاب گسترده رسانه ای این فجایع، ساترا 

نسبت به نشر محتواهای خشونت بار توسط پلتفرم های کاربرمحور هشدار داد.
سازمان تنظیم مقررات رسانه های صوت و تصویر فراگیر)ساترا(، پیرو انتشار تصاویر 
خشن امروز مربوط به قتل زن جوان توسط همسرش و بازنشر پرتعداد آن در فضای 
مجازی و در برخی از خبرگزاری ها، خطاب به پلتفرم ها نشر هرگونه محتوا از تصاویر و 

صحنه مذکور، اعم از عکس و ویدئو را ممنوع اعلام کرد.
با توجه به محتوای آسیب زای این تصاویر برای وضعیت سلامت جامعه و جلوگیری 
از آسیب های وارده از طریق نشر آن  به امنیت روانی جامعه، ساترا به محض اطلاع، 
ممنوعیت انتشار این تصاویر را به پلتفرم ها ابلاغ کرد. در همین راستا و طبق ممنوعیت 
اعلام شده توسط ساترا، رسانه های داخلی صوت و تصویر فراگیر از انتشار این تصاویر 

خودداری کردند.
شایان ذکر است؛ اداره  کل مطبوعات و خبرگزاری های داخلی روز گذشته، به دلیل 
تکرار تخلفات محتوایی »رکنا«، به این پایگاه خبری تذکر کتبی داد و هیات نظارت بر 

مطبوعات با اکثریت آرا تصمیم به توقیف این پایگاه گرفت.

دیوید لینچ به فهرست بازیگران فیلم »فِیبل من ها« به کارگردانی استیون اسپیلبرگ افزوده 
شد. در حالی که این خبر به صورت رسمی منتشر شده اما نقشی که وی ایفا خواهد کرد با 

جدیت پنهان نگاه داشته شده است.
»فِیبل من ها« اولین همکاری بین لینچ و اسپیلبرگ را رقم می زند که به عنوان ۲ کارگردان 
با استعداد و نوظهور در دهه ۱۹۷۰ شناخته می شوند. لینچ در کارنامه اش مجموعه ای 
از فیلم های باارزش را دارد که »جاده مالهالند«، »کله پاک کن«، »مخمل آبی« و »بزرگراه 
گمشده« از جمله آنها هستند. وی با »مرد فیل نما« در سال ۱۹۸۰ که درامی تاریخی است 
۸ نامزدی اسکار از جمله در بخش کارگردانی کسب کرد و فیلم جنایی و رمانتیک »روح 
سرکش« او نیز برنده نخل طلای جشنواره کن ۱۹۹۰ شد. لینچ که برای فیلم های »مخمل 
آبی« و »جاده مالهالند« نامزدی اسکار بهترین کارگردانی را کسب کرده سازنده سریال 
تلویزیونی »تویین پیکس« هم هست و ۶ قسمت از نسخه ۱۹۹۰ آن را کارگردانی کرده است. 
علاوه بر همه اینها لینچ ۷۶ ساله به بازی در نقش های عجیب هم علاقه دارد و در سریال 
»تویین پیکس« در نقش مامور اف بی آی ظاهر شد و حضور افتخاری در سریال »لویی« و 
»شو کلیولند« داشت. اسپیلبرگ که با فیلم »داستان وست ساید« در فصل جوایز امسال 
حضور داشته در حال تکمیل مراحل پس از تولید فیلم »فِیبل من ها« است که گفته شده 
یونیورسال پیکچرز قصد دارد آن را حدود تعطیلات عید شکرگزاری آینده راهی سینماها کند.

پلتفرم ها از انتشار تصاویر خشونت بار 
وقایع اخیر منع شدند

دیوید لینچ بازیگر فیلم 
جدید اسپیلبرگ شد

سال آینده »خانه جشنواره«
 جدید کلنگ زنی می شود
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ورزشی

نگاه

صعود پیش از موعد تیم ملی فوتبال ایران به جام جهانی 
باعث سوءتفاهم برای برخی شده و در این بین، گروهی 
سعی می کنند این صعود را بنام خود سند بزنند و این 
سعادت را از هنرمندی خود بدانند. فدراسیونی ها یک جور 
تبلیغ می کنند و دلالان سرمربی تیم ملی جور دیگر، البته 
برخی افراد مغرض و منفی باف هم گروهِ آسان ایران توام 
با شانس و اقبال را عامل اصلی صعود زودهنگام تیم ملی 

به قطر می دانند.
نمی تواند  تنهایی  به  اینها  از  هیچکدام  بی شک،  اما 
ملی  تیم  بنام  مجموعه ای  بلکه  باشد،  تعیین کننده 
فوتبال ایران متشکل از سرپرست، کادر فنی، بازیکنان، 
تدارکات، گروه پزشکی، رسانه ها و مردم برای موفقیت 
نشسته  به بار  تلاش ها  این  و  کرده اند  تلاش  تیم ملی 
است. در ثانی تیم ملی منهای جام جهانی 98 فرانسه، که 
به شکلی معجزه آسا به جام جهانی رفت و اتفاقاً همان 

بازی معروف ملبورن باعث شناخته شدن توانمندی های 
فوتبال ایران شد و نوعی اعتماد به نفس و خود باوری 
و تلاش برای رسیدن به هدف را برای ایرانیان به ارمغان 
آورد، در سه دوره بعد از آن تقریبا برای صعود به جام 
جهانی با مشکل خاصی مواجه نشدیم. اما اینبار خیلی 
مردم  برای  موفقیت  این  اینکه  البته  و  رفتیم  آسان تر 
جذابیتی ندارد، بخاطر همان کارهای سختی است که در 
گذشته برای صعود انجام می دادیم و ما عادت به انجام 

کارهای دشوار کرده ایم.
اما در کنار همه هیاهویی که موافقان و مخالفان برپا 
کرده اند، باید از »کریم باقری« و »وحید هاشمیان« دو 
اسطوره با اخلاق فوتبالمان یاد کنیم که نقش هر کدام در 

موفقیت های تیم ملی کم تر از سرمربی نبوده و بدون شک 
اگر شخصیتی مثل کریم باقری روی نیکت نمی نشست 
و یا مربی بادانش و بدون حاشیه ای مثل وحید هاشمیان 
اطلاعات فنی درستی را به سرمربی نمی داد، محال بود 
که این صعود راحت بدست آید. فراموش نکنیم که یک 
روزی نه چندان دور همین امارات و سوریه موی دماغ 

ما بودند اما امروز زنگ تفریح برای تیم ملی ما شده اند.
این  در  هم  اسکوچیچ  خود  آرام  شخصیت  البته 
موفقیت ها موثر است و در مجموع یک تیم کم حاشیه و 
یا بدون حاشیه داشتیم در غیر اینصورت اتفاقات شیرین 
و صعود زودهنگام رخ نمی داد. در همین حال از زحماتِ 
سرپرست  و  فوتبال  فدراسیون  پزشکی  کمیته  رییس 

تیم  ملی را هم نباید نادیده گرفت.
تا دوستانی که می خواهند  آوردیم  از آن جهت  را  این 
صعود تیم ملی را مصادره به مطلوب کنند بدانند که این 
مهم نتیجه یک کار دسته جمعی است و با یک نفر و 
یک گروه این موفقیت بزرگ بدست نمی آمد. اما امروز 
باید به فکر جام جهانی باشیم. به فکر صعود از مرحله 
اول و برای هدف های بزرگتر برنامه ریزی کنیم و بجای 
مباحث بی حاصل به فکر آینده ای روشن تر باشیم. این 
تیم زمینه رسیدن به اهداف بالاتر را دارد منوط برآنکه در 
همین مرحله خودمان را گیر نیندازیم و به همین صعود 

بسنده نکنیم.

چندی پیش رییس سازمان خصوصی سازی برای دومین مرتبه 
تاکید کرد که واگذاری دو باشگاه استقلال و پرسپولیس تا پایان 
بهمن  ۱۴۰۰ در فرابورس کلید می خورد و باید صورت  حساب های 
مالی دو باشگاه به صورت صحیح و درست به دست سازمان 

خصوصی سازی برسد.
مدل  »در  بود:  کرده  اعلام  سازی  سازمان خصوصی  رییس 
عرضه اولیه پول به حساب خزانه دولت واریز می شود اما در 
مدل افزایش سرمایه از محل صرف سهام، پول مردم به باشگاه 
می رسد؛ هرچند دومین مدل هم خیلی متفاوت نیست و شبیه 
عرضه اولیه و با مشارکت مردم است. در مدل افزایش سرمایه از 
محل صرف سهام، شرکت بورسی می شود و در ابتدای واگذاری 
مشارکت مردم این گونه است که بخشی از سهام را در اختیار 

می گیرند و پول پرداخت شده تنفسی را به باشگاه می دهد.
ابتدا باید مجمع تشکیل تا صورت های مالی تصویب شود و 
پس از آن ارزش گذاری در هیات واگذاری تصویب می شود و 
در نهایت این اتفاق با درج نماد در بازار پایه فرابورس همراه 
و به امکانی برای خرید سهام دو باشگاه از سوی مردم تبدیل 
می شود. واگذاری ۱۰ تا ۲۰ درصد این دو باشگاه از طریق مشارکت 
در افزایش سرمایه اتفاق خواهد افتاد و ترکیب سهامداری دو 
باشگاه نیز تغییر می کند و وزارت ورزش و جوانان، وزارت امور 
اقتصادی و داریی به همراه مجموعه دو باشگاه در یک تعامل 
فرایند را پیش می برند. تردیدی در رابطه با واگذاری حداقل ۱۰ 
تا ۲۰ درصد سهام این دو باشگاه به مردم وجود ندارد و تا اواخر 
بهمن ماه نهایی می شود و در رابطه با بقیه ترکیب سهامداری 

نیز، اگر سهام دار عمده ای مانند شرکت های بورسی مشارکت 
کنند می توانند یک یا دو »سیت« از باشگاه را در اختیار گیرند و 
در کنار آن افراد مختلف نظیر پیشکسوتان، بازیکنان، کارمندان 
وزارت ورزش و جوانان و سایر افراد می توانند در مالکیت این دو 

باشگاه مشارکت کنند.«
رییس سازمان خصوصی سازی در جدیدترین اظهاراتش اعلام 
کرد: »فروردین ماه سال جاری ارزش باشگاه پرسپولیس معادل 
۱۸۰۰ میلیارد تومان و ارزش باشگاه استقلال نیز معادل ۱۶۰۰ 
میلیارد تومان در نظر گرفته شد و بالغ بر ۱۰۰۰ میلیارد تومان نیز 
برند این دو باشگاه است. )قبل تر اعلام شده بود که ۱۱۰۰ میلیارد 
تومان از ۱۸۰۰ میلیارد پرسپولیس  و ۱۰۰۰ میلیارد تومان از ۱۶۰۰ 

میلیارد استقلال مربوط به برند است(
از دو هفته قبل دعوتنامه کارشناسان زده شده و چون مجددا 
همان مسائل و فهرست دارایی ها بررسی می شود، شاهد به 
روزرسانی خواهیم بود و این هفته ارزشگذاری نهایی دو باشگاه 
را صورت خواهد گرفت و پس از تصویب هیات واگذاری، مجمع 
عمومی فوق العاده برگزار می شود و بر اساس مدل افزایش 
سرمایه از محل صرف سهام با سلب حق تقدم کار پیش می رود.

مدل افزایش سرمایه از محل صرف سهام با سلب حق تقدم؛ 
مدلی است که مردم در افزایش سرمایه این دو باشگاه مشارکت 
می کنند و عملا پولی که پرداخت می شود در خود باشگاه 
اندوخته می شود و برای اداره دو باشگاه مدنظر قرار می گیرد و 
بعد از آن عملا نماد بسته و افزایش سرمایه ثبت و مجوز توسط 

سازمان بورس و سازمان خصوصی سازی صادر می شود.

قرار نیست با اتفاقی که تا پایان بهمن ماه سال جاری برای این 
دو باشگاه صورت می گیرد، استقلال و پرسپولیس خصوصی 
شوند و مشکل آن ها در  کنفدراسیون فوتبال آسیا نیز حل شود، 
بلکه این یک فرایند است و نیازمند مقدمه که با این روند در 

ریل اجرا قرار می گیرد.
به طور حتم درآمد واقعی دو باشگاه استقلال و پرسپولیس فراتر 
از آنچه طی سالیان اخیر به دست آمده بوده است و متاسفانه 
طی سال های گذشته در هر دو باشگاه شاهد سوء مدیریت در 
حوزه حکمرانی اقتصادی و شرکتی بوده ایم و نمی توان این 
دو باشگاه را به دلیل اینکه در سالیان گذشته یک عدد و رقم 
مشخصی درآمد داشته اند که این عدد بسیار پایین است، بر 
همان اساس نیز بگوییم در آینده چقدر درآمد خواهند داشت؛ 
باید بدانیم این دو باشگاه ظرفیت بسیار بالایی برای درامد زایی 
دارند و این مسئله به کارشناسان قیمت گذاری نیز منتقل شده 
تا در ارزشگذاری رقم مناسبی را برای این دو باشگاه مدنظر قرار 

دهند.«

صعود را مصادره نکنیم؛

بدون آقا کریم و آقا وحید؛ هرگــز!

یادداشت

خوبان عالم و هزار دردسر؛

طلسم و آنتی طلسم آفتابه ای!

»فیروز کریمی« در کنار شوخ 
طبعی هایی که در فوتبال دارد 
فراتر  شوخیها  این  گاهی  و 
از حد معمول به نیش زدن 
راه حل هایی  می شود،  تبدیل 
را هم ارائه می دهد که برای 
فوتبال  در  جادوگری  بحث 
یک نمونه از این مربی خاص 
فوتبال کشورمان می آوریم و سپس دو سه موضوع را مطرح 

می کنیم.
به فیروز کریمی خبر می دهند که فلان تیمِ میزبان، دروازه ها را 
توسط یکی از همین رمال ها که امروز با عنوانِ وزینِ خوبان عالم 
نام برده می شود، طلسم کرده است. به هرحال برخی بازیکنان 
ممکن است تحت تاثیر فضای روانی این مسائل نتوانند بازی 
خوبی را ارائه دهند. اما آقا فیروز برای غلبه بر این فضای روانی از 
تدارکات تیم می خواهد یک آفتابه به رختکن بیاورد و از بازیکنان 
می خواهد یکی یکی درون آفتابه نمونه گیری کنند و سپس 
آفتابه را به تدارکات می دهد و از او می خواهد دور تا دور هر دو 

دروازه بپاشد و به این شکل طلسم شکنی می کند!
حقیقتاً اگر از بُعد طنز داستان بگذریم، جواب برخی ها که به 
رمالی اعتقاد دارند و باور کرده اند که با یک نیروی خارجی و 
ماورایی می توانند به مقصود برسند همین است که فیروز کریمی 
کرده است. این قضیه مربوط به دو دهه قبل است که هنوز 
موضوع رمال ها و دعانویس ها به این شکل علنی نشده بود و 

بعنوان یک حرفه شناخته نمی شد!
نادر فریادشیران از پیشکسوتان فوتبال ایران پرده از شیادی افرادی 
برداشته که رسماً با فدراسیون فوتبال و با برخی باشگاه ها قرارداد 
دارند و تحت عنوان خوبان عالم پول های کلانی هم می گیرند تا 

موفقیت تیم های مورد نظر را با جادو تضمین کنند.
فریاد شیران آدرس و اسامی برخی از این افراد را داده و تصاویری 
هم در برخی ورزشگاه ها از حضور افرادی منتشر شده که مدام 
در حال وراجی هستند و برخی از مربیان و حتی قهرمانان 
خیلی مطرح هم به این باور رسیده اند که نقش این رمال ها در 
موفقیت شان بسیار زیاد است. در حالیکه خداوند رحمان و رحیم 
تنها پشتیبان همه انسان هاست و با توکل بر ذات پاک اوست که 
در کنار تلاش و کوشش می توان با استعانت از ذات پاک احدیت 

به موفقیت رسید و موانع را از سر راه برداشت.
و  خصوصیات  یک.سری  دارای  انسان  هر  حقیقت  در 
از  است  قادر  خداوند  به  توکل  با  که  توانمندی هاست 
توانمندی هایش جهت پیشبرد امور استفاده کند و تاکنون 
هیچکس نتوانسته اثبات کند که با نیروی فرا بشری مانعی را 

برای دیگران برداشته یا مانعی را تراشیده است.
قیمت  فلان  را  نقشه اش  و  دارد  نقشه گنج  می گویند طرف 
می تواند  و  است  خوبی  پیش گوی  یکی  آن  یا  می فروشد. 
پیش بینی کند که فلان تیم می برد و اگر فلان کار را انجام دهد 

قهرمان می شود.
اگر به واقع کسی چنین نیرویی داشته باشد برای خودش از آن 
بهره می گیرد، بعنوان مثال اگر یکی نقشه گنج دارد خب چرا به 
دیگران بفروشد و خودش استفاده نکند؟! اگر فلان فرد توانایی 
پیبشگویی دارد، در این بازاری که هر روز متغییر است، امروز 
صد هزار دلار می خرد و فردا به دو برابر می فروشد، چون او از 

فردا خبر دارد!
اگر فلان فرد توانایی این را دارد که تیمی را زمین گیر کند و یا 
تیمی را قهرمان کند، خودش یک تیم می گیرد و همه بازی ها 
را هم می برد و نیازی به گدایی ندارد که مانندِ دوره گردها کیسه 
روی دوش خود اندازد و به درب این و آن باشگاه برود که به من 

پول بدهید تا شما را موفق کنم.
توسل جز به ذات پروردگار نشان از بی ارادگی انسان است و 
کسانی که به نیرو و توان خود اعتماد ندارند، همانند آن ها که 
مواد نیروزا مصرف می کنند، نیاز به یک ابزار خارجی دارند تا به زعم 
خود به برتری برسند اما اینها جز رواج پوچ گرایی و پرورش و 
گسترش افراد رمال و فرصت طلب در جامعه تاثیر دیگری ندارد 

چون نه مبنای عقلی دارد و نه علمی.

آخرین وضعیت واگذاری سرخابی های پایتخت؛

قیمت استقلال و پرسپولیس از ۳۴۰۰ میلیارد تومان بیشتر می شود؟

سرخابی

پرسپولیس مشکی و فولاد قرمز می پوشد
با قرعه کشی انجام شده در نشست هماهنگی پیش از دیدار سوپرجام، تیم فوتبال فولاد به عنوان میزبان انتخاب 
شد. بر این اساس، پرسپولیس با لباس یکدست مشکی وارد بازی می شود و فولاد نیز لباس یکدست قرمز خواهد 

پوشید. دروازه بان پرسپولیس پیراهن سبز و دروازه بان فولاد نیز پیراهن بنفش بر تن خواهند کرد.

سیدرضا فیض آبادی

 نویسنده و روزنامه نگار

خواهان ها : آقای امین و رضا اله داد با وکالت آقای مسعود کربلایی زاده / خوانده : خانم راحيل اله داد
مالکین مشاعی در پلاک ۱۵۳۴۴ فرعی از ۱۴۶ جزء حوزه ثبتی ناحیه 3 کرج چون خواهان های فوق به موجب درخواست شماره3/ ۲۸۳۹۰ و دستور مورخ 
1400/7/14 تقاضای افراز سهمی خود را نموده اند و روز سه شنبه مورخه 1400/1٢/3 ساعت ۱۱صبح برای بازدید از محل و تشخیص تصرفات تعیین گردیده لذا 
مراتب بدینوسیله به شما ابلاغ و اطلاع داده می شود تا برای بازدید از محل در روز و ساعت تعیین شده در این اداره یا در محل وقوع ملک حضور بهم رسانید، 

بدیهی است عدم حضور شما مانع انجام کار نخواهد شد. 967ف
فریدون شیاسی دهسوری - سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه 3 کرج 

اخطار افراز

سیدفرشاد فیض آبادی

 خبرنگار
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ورزشی

مستطیل سبز

فوتبال باشگاهی ایران در تمام دستجات باشگاهی و 
رده های مختلف سنی در مسیر مالی پُردردسری افتاده 
است و به پیش بینی بسیاری از کارشناسان و خبرگان، 
رسید.  خواهد  نیستی  و  ورشکستگی  مرز  به  به زودی 
تیم های متمول صنعتی که پشتِ آن ها به کوه است، 
برای کسب موفقیت به هر کاری و هر مقدار پرداختی 
مخرب  افزایش  این  از  هدف  البته  که  می  زنند  دست 

هزینه های تیم داری، فقط کسب موفقیت نیست؟! 
از  گرفتن  الگو  به  مجبور  هم  دولتی  تیم های  دیگر 
پرداخت های آنچنانی تیم های صنعتی هستند و اگرچه 
با مشکلات متعدد مالی رو به رو شده اند که ثمره ی آن را 
در باز و بسته شدن مداوم پنجره نقل و انتقالاتی شان 
می بینیم اما به هر حال تا به امروز خود را نگه داشته 
اند و علی رغم بدهی های انباشته مالی، با استفاده از 
راهکارهای غیرمنطقی اقتصادی و استفاده از رانت های 
متعدد به اوضاع خود سروسامان داده اند. ولی تیم های 
خصوصی علی رغم آنکه برای قبول مسئولیت در تیم های 
بهره مند  بده بستان های پشت پرده دولتی  از  پرطرفدار، 
شده و در بازار سرمایه موفقیت هایی کسب کرده اند اما 
تاب و تحمل خود را در تیمداری از دست داده اند و یک 

به یک از صحنه ورزش و تیمداری خارج می شوند.
همه این مسائل باعث شده تا توجه افکار عمومی و 
دولتمردان و نمایندگان مجلس به بحث تیم و تیمداری 
فوتبال،  درباره  و  فوتبال جلب شود  ویژه  به  در ورزش 
مصائب و مشکلات آن دادِ سخن سر دهند و به شماتت 
گفتاری وزارت ورزش و فدراسیون فوتبال بپردازند چون 
عمده  ایران،  سیاست  در  قانون گذاران  برداشت  به زعم 

مشکل ورزش و فوتبال ایران، ضعف مدیریت حاکم بر 
ورزش ایران و فدراسیون فوتبال است اما هیچ یک از این 
تفکرات سیاسی به دلیل نداشتن پشتوانه اجرایی و عدم 
تمایل به پیگیری صریح و قانونمند مشکلات به  واسطه 
ارتباطات قوی پشت پرده و زدوبندهای سیاسی که جناب 
وزیر ورزش و رئیس محترم فدراسیون فوتبال در انجام 
آن استاد هستند، به ثمر نرسیده است. جالب آن که حتی 
سیاسیون به ویژه نهادهای امنیتی و قضایی هم علی رغم 
بی توجهی به تخلف و ندانم کاری آشکار مدیران رده بالا 
و حاکم بر ورزش و فوتبال ایران، حتی به افراد خرده پا 
و فاقد پشتوانه سیاسی هم که با رفتار و فسادهای مالی 
خود بر دامنه مشکلات ورزش و فوتبال افزوده و هدایت 
و کنترل مافیای فوتبال را بر عهده دارند هم برخورد قهری 
و قضایی ندارند و دست دلالان و واسطه ها را برای تاخت 
و تاز در اقتصاد ورزشی ایران باز گذاشته اند تا هر کاری 
که می خواهند به لطف حمایت اعلام نشده اما به کار 

گرفته شده مدیریت حاکم بر فوتبال ایران انجام دهند. 
جابجایی مداوم بازیکنان همراه با افزایش لجام گسیخته 
قیمت های رد و بدل شده در قراردادهای منعقد شده در 
فوتبال، معرفی مربیان تحت امر خود به تیم ها و ارائه 
تضمین برای صعود و موفقیت تیم ها در صورت همکاری 
با این گروه های مافیایی، تعیین داوران عضو گروه خود 
برای قضاوت دیدار تیم های مورد حمایت که منجر به 
اتفاقات عجیب و غریب در داوری مسابقات باشگاهی شده 
است، شرکت گسترده در شرط بندی نتایج مسابقاتی که 
خود تعیین کننده آن هستند البته به لطف توجیه کردن 

داوران و عوامل اجرایی مسابقات، تغییر برنامه مسابقات 
تیم های مورد حمایت خود در رده های مختلف باشگاهی، 
تأثیرگذاری بر تصمیمات کمیته های انضباطی و اخلاقی 
و حتی کمیته استیناف و هزار و یک دخل و تصرف در 
ساختار فوتبال باشگاهی از جمله اقدامات روزمره مافیایی 
است که مدیریت حدود ٢00 بازیکن باشگاهی و تعداد 
زیادی مربی و داور را در اختیار دارند و بدون هیچ مانعی از 
سوی مدیریت حاکم بر فوتبال، روز به روز بر دامنه فعالیت 

و قدرت نفوذ خود می افزایند. 
تمام  تقریبا  و  روزنامه نگار  منِ  که  وقتی  آن که  جالب 
در  ایران  ورزش  و  فوتبال  کلان  و  خرد  دست اندرکاران 
جریان این مسائل قرار دارند و همه از پیوند قوی رسانه ای 
ایران برای نیل به اهداف  بر فوتبال  و مدیریتی حاکم 
اقتصادی این گروه مافیایی مطلع هستند، چگونه است 
که نهادهای امنیتی و قضائی با آن ساختار منسجم و قوی 
اطلاعاتی از این امر مطلع نیستند!؟ و هیچ گونه برخوردی 
با این باند فساد انجام نمی دهند؟ البته حساب فدراسیون 
با نهادهای نظارتی و بازرسی جداست چرا که افرادی که 
خود با کمک و حمایت مافیای فوتبال و زد و بندهای 
پشت پرده انتخاباتی به روی کار آمده اند، حالا حالاها باید 
پاسخگوی خواسته های حامیان خود در پیروزی و کسب 
کرسی مدیریتی باشند و نه توان مقابله با مافیای دلالی 
در فوتبال را دارند و نه تمایلی به این کار از خود نشان 
می دهند و الِا اگر عزمی برای مبارزه در میان دولت مردان 
وجود داشت، مدیران و مربیان باشگاهی که همواره با 
نمایندگان این گروه های مافیایی برای جذب و یا فروش 
بازیکن و مربی در حال مذاکره هستند و خود نیز سهمی 
از این گونه همکاری های سازنده دارند! به خوبی می توانند 
پاسخگوی پرسش و پاسخ های مطروحه در صورت ورود به 
این عرصه باشند اما تا به الان هیچ گونه پالسی از نهادهای 
نظارتی  حتی  یا  و  انتظامی  بازرسی،  قضایی،  امنیتی، 
برای ورود به این عرصه و پیگیری آن دیده نشده است 
و مافیا به راحتی زد و بندهای مالی خود را با کمک ایادی 
رسانه ای و نفرات شاغل شان در مراجع تصمیم گیری در 

مدیریت فوتبال انجام می دهند.

بازیکنان و اعضای کادر فنی تیم ملی کشورمان روز شنبه 16 
بهمن ماه پس از انجام تست PCR تمرینات خود را در تالار 

بسکتبال آزادی آغاز کردند.
در حالی که به نقل از سایت فدراسیون بسکتبال، تمرینات 
تیم ملی در سلامت کامل بازیکنان و بدون نمونه منفی آغاز 
شده بود، تست PCR ارسلان کاظمی و سجاد مشایخی مثبت 
اعلام شد، به همین دلیل تا بهبود کامل در تمرینات تیم 
ملی حاضر نخواهد بود. با منفی شدن تست Covid-19 این 
دو بازیکن، بلافاصله در تمرینات تیم ملی شرکت خواهند 

کرد. همچنین امیرحسین آذری طبق تشخیص پزشک معالج، 
باتوجه به مصدومیتی که دارد، نمی تواند به تیم ملی ملحق 

شود.
تیم ملی بسکتبال ایران برای حضور در رقابت های پنجره 
دوم انتخابی جام جهانی ٢0٢3 آماده می شود. ملی پوشان 
کشورمان در بازی رفت پنجره دوم رقابت های انتخابی جام 
جهانی، روز پنج شنبه 5 اسفند ماه به مصاف تیم قزاقستان و 
روز یک شنبه 8 اسفند ماه به مصاف تیم سوریه خواهد رفت. 

این مسابقات به میزبانی تهران برگزار می شود.

معضلِ بزرگ تیمداری؛

از مدیران متخلف ورزشی نباید انتظار مبارزه 
با مافیای فوتبال را داشت

توپ  و تور

در هفته بیست و چهارم لیگ برتر والیبال؛

صعود مس به پلی آف در شب 
پیروزی مدعیان 

در هفته بیست و چهارم لیگ برتر والیبال تیم های شهرداری 
ارومیه، هراز، مس، پیکان، شهرداری گنبد، سپاهان و شهداب 
حریفان خود را شکست دادند. مس ششمین سهمیه پلی آف 
را از آن خود کرد. تیم صدرنشین سپاهان در این هفته مقابل 
سایپا قرار گرفت و تا آستانه باخت هم پیش رفت. شاگردان 
تیم  این  به  را  دوم  و  اول  ست های  محمدی راد  رحمان 
پایین جدولی واگذار کردند اما با یک بازگشت رویایی، بازی را با 

نتیجه سه بر ۲ به سود خود به پایان رساندند.
پیکان تیم دوم جدول هم در این هفته به سختی و با نتیجه 
سه بر ۲ از سد پاس گرگان گذشت. پاس با وجود این باخت 
همچنان در رده هشتم جدول باقی ماند و برای قطعی کردن 
صعود باید به نتایج ۲ بازی باقی مانده خود چشم داشته باشد. 
مس رفسنجان دیگر تیمی بود که در این هفته به پیروزی سه 
بر ۲ دست یافت. این تیم با گذشتن از سد هورسان رامسر، یک 
پله در جدول صعود کرد و علاوه بر قرار گرفتن در رده ششم، 

حضورش در مرحله پلی آف را هم قطعی کرد.
شهرداری ارومیه و شهداب با نتایج مشابه سه بر یک به ترتیب 
مقابل شهرداری ورامین و آذرباتری پیروز شدند. هراز هم سه بر 
صفر از سد فولاد سیرجان گذشت تا این تیم که عنوان قهرمانی 
ایران و آسیا را یدک می کشد، برای صعود به پلی آف دست کم 

تا یک هفته دیگر صبر کند.

نتایج کامل هفته ۲۴ لیگ برتر والیبال:

شهرداری ارومیه ۳ - شهرداری ورامین یک
ست نخست: ۲۵ - ۲۷ ست دوم: ۲۵ - ۲۲ ست سوم:  ۲۵ - ۱۹

ست چهارم: ۲۵ - ۱۶ 
هراز آمل ۳ - فولاد سیرجان ایرانیان صفر

ست نخست: ۲۵ - ۲۳ ست دوم: ۲۵ - ۲۳ ست سوم:  ۲۵ - ۲۰
مس رفسنجان ۳ - هورسان رامسر ۲

ست نخست: ۲۱ - ۲۵ ست دوم: ۲۵ - ۲۲ ست سوم:  ۲۵ - ۲۳
ست چهارم: ۲۲ - ۲۵ ست پنجم:  ۱۵ - ۹

پاس گرگان ۲ - پیکان تهران ۳
ست نخست: ۲۷ - ۲۵ ست دوم: ۲۲ - ۲۵ ست سوم:  ۲۵ - ۲۰

ست چهارم: ۱۹ - ۲۵ ست پنجم: ۹ - ۱۵
شهرداری گنبد ۳ - راه یاب ملل مریوان صفر

ست نخست: ۲۵ - ۲۳ ست دوم: ۲۵ - ۱۵ ست سوم:  ۲۵ - ۲۲
سپاهان اصفهان ۳ - سایپا تهران ۲

ست نخست: ۲۳ - ۲۵ ست دوم: ۲۱ - ۲۵ ست سوم:  ۲۵ - ۲۱
ست چهارم: ۲۵ - ۱۹ ست پنجم: ۲۲ - ۲۰

آذرباتری ارومیه یک - شهداب یزد ۳
ست نخست: ۲۵ - ۲۰ ست دوم: ۱۵ - ۲۵ ست سوم:  ۲۳ - ۲۵

ست چهارم: ۱۸ - ۲۵

به منظور برگزاری دو دیدار دوستانه؛

تیم ملی فوتسال زنان روسیه
 به ایران سفر می کند

دیدار  دو  برگزاری  به منظور  روسیه  زنان  فوتسال  ملی  تیم 
دوستانه با تیم ملی فوتسال زنان ایران، به تهران سفر می کند. 
دیدار  دو  برگزاری  به منظور  روسیه  زنان  فوتسال  ملی  تیم 
دوستانه با ملی پوشان فوتسال ایران، اول اسفند وارد تهران 

خواهد شد.  
اردوی آماده سازی تیم ملی فوتسال زنان ایران هم از روز ۲۶ 
بهمن در مرکز ملی فوتبال آغاز می شود تا ملی پوشان آماده 
دیدار با روسیه شوند. تیم ایران که بعد از حدود دوسال تعطیلی 
تشکیل شد،  به تازگی در تورنمنت فوتسال آسیای مرکزی 
شرکت کرد و قهرمان شد. ایران به تدریج خود را برای حضور در 

جام ملت های آسیا در سال ۱۴۰۱ آماده می کند.  

رخنه کرونا؛

تست PCR دو ملی پوش بسکتبال مثبت شد

سوژه

ذوب آهن خواستار تغییر ساعت بازی با استقلال شد
محمدمهدی رمضانی مدیر رسانه ای باشگاه ذوب آهن گفت: باشگاه ذوب آهن طی نامه ای رسماً خواستار 
تغییر زمان برگزاری این دیدار از ساعت ۱۹ به ساعت ۱۷ شد. با توجه به برودت هوا و احتمال ابتلای 
بازیکنان به کرونا و اینکه با زمان فعلی بازی رقابت تا ساعت ۲۱ ادامه خواهد داشت تغییر زمان بازی را 

خواستار شدیم.

 دکتر مهرداد فرشیدی

  نویسنده و استاد دانشگاه

فوتبال باشگاهی ایران در تمام دستجات باشگاهی و رده های مختلف سنی در مسیر مالی پُردردسری 
افتاده است و به پیش بینی بسیاری از کارشناسان و خبرگان، به زودی به مرز ورشکستگی و نیستی خواهد رسید. 

تیم های متمول صنعتی که پشتِ آن ها به کوه است، برای کسب موفقیت به هر کاری و هر مقدار پرداختی دست 
می  زنند که البته هدف از این افزایش مخرب هزینه های تیم داری، فقط کسب موفقیت نیست؟! 
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پنجره نقل و انتقالاتی پرسپولیس بسته شد!
با شکایت علیرضا بیرانوند پنجره سرخپوشان بسته شده است. علیرضا بیرانوند دروازه بان 
ملی پوش اسبق پرسپولیس که بعد از جدایی از این تیم به مقصد لیگ بلژیک مطالباتی 
از این باشگاه داشت، به واسطه عدم دریافت و پاسخگویی این باشگاه در نهایت شکایت 
خود را به کمیته انضباطی ارائه کرد که این حکم در کمیته استیناف نیز مورد تایید قرار 
گرفته است. دروازه بان اسبق پرسپولیس که بارها نسبت به این موضوع درخواست و 

اعتراض خود را اعلام کرده بود.

زمان برگزاری دربی ۹۸ مشخص شد
سازمان لیگ فوتبال روز شنبه برنامه رقابت های هفته های هفدهم تا بیست ودوم لیگ 
برتر را اعلام کرد. این در حالی است که دربی پایتخت میان استقلال و پرسپولیس در هفته 
بیست وسوم برگزار می شود و زمان آن اعلام نشده است. از آن جایی که هفته بیست ودوم 
رقابت ها در تاریخ ۱۸ اسفند برگزار می شود احتمالا دربی ۹۸ در تاریخ دوشنبه ۲۳ اسفند 
در دستورکار سازمان لیگ قرار بگیرد و بعد از این رقابت ها نیز لیگ برتر برای ادامه کار تیم 

ملی در ایام نوروز تعطیل خواهد شد.

باشگاه هوادار خواهان تغییر نتیجه دیدار با استقلال شد
روز گذشته باشگاه هوادار خواهان تغییر نتیجه دیدار برابر با تیم فوتبال استقلال 
شد. تیم فوتبال استقلال در چارچوب رقابت های لیگ برتر در حالی به مصاف 
تیم هوادار رفت که پس از پایان بازی صحبت هایی مطرح شد مبنی بر این که 
در لحظه تعویض ۲ بازیکن تیم استقلال در دقایق ۸۲ و ۸۳، تیم استقلال برای 
لحظاتی با ۱۲ نفر درون زمین حضور داشته و یک پنالتی هم برای تیم هوادار 

گرفته نشده است. 

دردسر جدید رونالدو در پرونده اتهام به تجاوز!
رونالدو چهار سال قبل به تجاوز به کاترین مایورگا در سال ۲۰۰۹ متهم شده بود. حالا نشریه میرر مدعی 
شد این ستاره پرتغالی نگران دردسرهای تازه این پرونده بوده و قصد دارد کاری کند اسناد پلیس در 
اختیار رسانه ها قرار نگیرد. در حقیقت رونالدو در تلاش است اجازه ندهد روزنامه نیویورک تایمز به 
اسنادی که در اختیار پلیس لاس وگاس است دسترسی پیدا کند اما رونالدو نگران است که رسیدن 

پرونده به دست این رسانه، دردسرهای جددید در سال های پیش رو برای او درست کند.

تیم ملی فوتبال زنان چین قهرمان آسیا شد
تیم ملی فوتبال زنان چین روز یکشنبه با شکست تیم کره جنوبی برای نهمین بار قهرمان 
جام ملت های آسیا شد. در دیدار فینال جام ملت های فوتبال زنان آسیا، روز یکشنبه ۲ تیم 
چین و کره جنوبی مقابل هم صف آرایی کردند. تیم ملی چین با نتیجه ۳ بر ۲ تیم کره 
جنوبی را شکست داد و برای نهمین بار جام قهرمانی را کسب کرد تا همچنان پرافتخارترین 
تیم رقابت ها باقی بماند. تیم ملی ایران در مرحله گروهی مسابقات با نتیجه ۷ بر صفر مقابل 

چین شکست خورد.

رقابت دختر تاریخ ساز ایران در مسابقات سطح یک تنیس
دختر تاریخ ساز تنیس ایران در جدول اصلی مسابقات بین المللی سطح یک جوانان به رقابت می 
پردازد. مشکات الزهرا صفی که با حضور در بین ۱۰۰ بازیکن اول رنکینگ جوانان جهان و حضور در گرند 
اسلم استرالیا تاریخ ساز شد، قرار است در مسابقات بین المللی سطح یک جوانان شرکت کند. مسابقات 
بین المللی سطح یک جوانان  از ۱۴ فوریه )۲۵ بهمن ( در برزیل آغاز می شود. مشکات الزهرا صفی از 

ایران نیز در این مسابقات حضور دارد و در جدول اصلی به رقابت می پردازد.

صعود الهلال به نیمه نهایی جام باشگاه های جهان
تیم فوتبال الهلال عربستان در رقابت های جام باشگاه های جهان، با نتیجه ۶ بر یک، 
الجزیره را شکست داد. رقابت های مرحله یک چهارم نهایی جام باشگاه های جهان روز 
گذشته برگزار شد و تیم فوتبال الهلال عربستان موفق شد با نتیجه ۶ بر یک، الجزیره را 
مغلوب و به مرحله نیمه نهایی صعود کند. گل های الهلال را ایگالو، پریرا، دوساری، کانو، 
مارگا و کاریو زدند. تک گل الجزیره را هم آبو دیابی به ثمر رساند. آبی های سعودی در مرحله 

نیمه نهایی، حریف چلسی خواهد بود.

تاریخ مسابقات 
والیبال بازی های 
آسیایی تغییر کرد

در  ایران  والیبال  مردان 
خرداد  از ۱۷   ۱۴۰۱ سال 
مرحله  در  تیرماه  تا ۱۹ 

مقدماتی و در صورت صعود در مرحله نهایی لیگ ملت ها 
۲۰۲۲ حضور خواهند یافت. تیم ملی والیبال ایران پس 
از لیگ ملت ها در صورت نهایی شدن حضور ایران در جام 
واگنر )۲۷ تا ۲۹ مردادماه( به لهستان سفر خواهد کرد و 
سپس در مسابقات والیبال قهرمانی مردان جهان )چهارم 
تا بیستم شهریورماه( در روسیه شرکت می کند. شش روز 
پس از فینال قهرمانی مردان جهان، مسابقات والیبال 

مردان بازی های آسیایی از ۲۶ شهریور آغاز خواهد شد.

پرونده قویترین 
مردان ایران با معرفی 
نفرات برتر بسته شد

دوره  شانزدهمین 
قویترین  مسابقات 
مردان باشگاههای کشور 
برگزار شد. بر این اساس در رده سنی جوانان نمایندگان 
تهران، مرکزی و  خراسان رضوی رده های اول تا سوم را از 
آن خود کردند. در رده سنی بزرگسالان نیز تهران الف اول 
شد، تهران ب در جایگاه دوم ایستاد و  نماینده مرکزی 
به مقام سومی بسنده کرد. در پایان این رقابت ها کمیته 
قویترین مردان دو ورزشکار را در رده جوانان و بزرگسالان 
به عنوان مرد اخلاق مسابقات معرفی و با اهدای جوایزی 

از آن ها تجلیل کرد.

تیم ملی فوتسال پرتغال قهرمان جام ملت های اروپا شد
در فینال جام ملت های فوتسال اروپا پرتغالی ها موفق شدند با نتیجه ۴ بر ۲ روسیه را 
شکست داده و جام قهرمانی این دوره از رقابت ها را بالای سر ببرد. تیم ملی فوتسال 
پرتغال پیش از این موفق شده بود در جام جهانی لیتوانی عنوان قهرمانی را به دست آورد. 
در دیدار رده بندی مسابقات جام ملت های فوتسال اروپا امشب ۲ تیم اسپانیا و اوکراین 
به مصاف هم رفتند و در پایان اسپانیا موفق شد حریف خود را با نتیجه ۴ بر یک از پیش 

رو برداشته و عنوان سومی این رقابت ها را کسب کند.

از کشتی  زمان خداحافظی حسن یزدانی 
مشخص شد

حسن یزدانی کشتی گیر محبوب اهل جویبار، روز شنبه مهمان 
برنامه تلویزیونی دایره طلایی بود. یزدانی در این برنامه درباره 
مسائل مختلفی صحبت کرد و در بخشی از صحبت هایش، در 
پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه تا چه زمانی قصد دارد کشتی را 
ادامه دهد گفت: درباره اینکه تا کی بخواهم کشتی را ادامه دهم، 

داشته  توان  که  زمانی  تا 
تیم  برای  بدانم  و  باشم 
ملی و کشتی کشورم مثمر 
ثمر هستم، و در مسابقات 
را  کشورم  پرچم  مختلف 
قطعا  دربیاورم،  اهتزاز  به 

کشتی ادامه می دهم.

قیمت ۷ میلیون تومانی بلیت جام جهانی 
کشتی آزاد در آمریکا

اتحادیه جهانی جام جهانی ترکیبی )جام جهانی کشتی آزاد 
و زنان( را برای سال های ۲۰۲۲ و ۲۰۲۳ را در ایالات متحده 
آمریکا تصویب کرد، بنابر اعلام سایت رسمی فدراسیون 
کشتی آمریکا، بلیت های جام جهانی آزاد مردان و زنان در 
اکستریم آرنا در کورالویل، آیووا موجود است. برای نخستین 
مرتبه در طول تاریخ است 
که مسابقات جام جهانی 
در  زنان  و  آزاد  کشتی 
کنار هم برگزار می شود. 
قیمت بلیت های در نظر 
گرفته شده ۲۷۵ و ۲۰۰ 

دلار است.

دیدارِ سوپرجام فوتبال ایران بین تیم های پرسپولیس تهران و 
فولاد خوزستان از ساعاتی دیگر در سیرجان برگزار خواهد شد. 
فصل گذشته، شاگردان یحیی گل محمدی در پرسپولیس با 
کسب ۶۷ امتیاز قهرمان لیگ بیستم شدند و شاگردان جواد 
نکونام در فولاد با پیروزی برابر استقلال، قهرمانی جام حذفی 
را به دست آوردند. شایان ذکر است؛ تیمِ داوری این مسابقه را 
محمدرضا اکبریان، سعید علی نژادیان، جلیل شعرانی و سید رضا 

مهدوی تشکیل می دهند.
این دو تیم در حالی به مصاف یکدیگر خواهند رفت که هرکدام 
شرایطِ متفاوتی را در لیگ بیست و یکم تجربه می کنند، 
پرسپولیسی ها در کورس قهرمانی در لیگ برتر قرار دارند و با 
10 پیروزی، 5 تساوی و 1 شکست، ٢٢ گل زده، 10 گل خورده و 
کسب 35 امتیاز در رده دوم جدول جای گرفته اند و 3 امتیاز 
با استقلال صدرنشین فاصله دارند، از آن طرف، تیم فولاد در 
میانه های جدول قرار دارد و تلاش می کند که به بالای جدول 
صعود کند تا حداقل سهمیه رقابت های آسیایی فصل آتی را 
کسب کند. شاگردان نکونام در این فصل، 5 پیروزی داشته اند، 
6 تساوی و  5 شکست، آن ها همچنین آمار 1٢ گل زده و 14 
گل خورده را به ثبت رسانده اند و با تنها ٢1 امتیاز در رده هفتم 

قرار دارند.
در شرایطی که تیم های فوتبال پرسپولیس و فولاد چند 
روز پیش در هفته شانزدهم لیگ برتر فوتبال به مصاف 
یکدیگر رفتند که سرخپوشان با یک گل توانستند از سد 
حریف اهوازی خود عبور کنند و این تیم را در یک فصل، 

دبل کنند.
فولادی ها در فصل نقل و انتقالات عملکردِ درخشانی داشته اند 
و شهاب گردان، عارف آقاسی، آرش رضاوند، علیرضا کوشکی 
و محمدرضا خلعتبری را به خدمت گرفته اند. مدیران فولاد 
تلاش می کنند با دریافت کارت بازی بازیکنان جدید بتوانند 
از آن ها در بازی سوپر جام استفاده کنند، اما ممکن است، 
این مهم رخ ندهد. در طرفِ دیگر میدان نیز عیسی آل کثیر، 
سیامک نعمتی و میلاد سرلک به علت مصدومیت قادر به 

همراهی سرخپوشان در بازی سوپرجام نیستند.
حال باید دید در هفتمین بازی سوپر جام فوتبال ایران که در 
یک  جدال حساس و نفسگیر بین تیم های فوتبال پرسپولیس و 
فولاد برگزار می شود، کدامیک از این تیم ها قهرمان این دوره از 

بازی سوپر جام خواهند شد.

جدالِ قهرمانان در سوپرجام؛

به وقتِ جــام

سوژه


